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Total antal deltagere: 42

Total antal stemmer: 25

Repræsentantskabsmøde 2025

Dansk Sportsdykker Forbund

1. Valg af dirigent - Bestyrelsen foreslår Allan Nej bjerg - Valgt uden modkandidater

Dirigenten startede med at erklære mødet for gyldigt indkaldt.

2. Forbundsformanden aflægger forbundsbestyrelsens beretning

v/Formand Jesper Risløv

Velkomst og jubilæum

• Repræsentantskabsmødet 2025 byder velkommen - nu afholdt på en lørdag i stedet for
søndag.

• Forbundet fejrer 60-års jubilæum; det blev stiftet grundet utilfredshed med
undervandsjagt-regler i Øresund.

• Mange traditioner er bevaret, f.eks. sommerlejren for unge, som kunne fejre SO-års
jubilæum sidste år.

Medlemstal og strategiaftale

• 2024 har bragt fremgang i medlemstal efter stagnation i 2023 - stor ros til klubberne.

• Det danner et godt udgangspunkt for afslutningen af den nuværende strategiaftale med
DIF.

• Den kommende aftale fra 2026 giver et økonomisk løft og vil blive præsenteret senere.

Unge og fællesskab

• Øget fokus på ungdomsarbejde, bl.a. gennem oprettelse af et ungdomsnetværk og
afholdelse af ungdomsseminar.

• Øget samarbejde mellem klubber opfordres og værdsættes -det styrker aktiviteterne og
fællesskabet.



Miljøprojekter og bæredygtighed

• Samarbejde med Ocean Plastic Forum og Hyperbaric Consult om oprydning i Øresund i
forbindelse med nye marine nationalparker.

• Fokus på grøn profil med deltagelse i lokale miljøinitiativer som ålegræsudplantning,
stenrev, m.m.

• Dokumentarserie under udvikling for at sætte fokus på havmiljøet.

Inklusion og SND (Special Needs Diving)

• Nyt fokusområde er SND - inklusion af personer med funktionsnedsættelse i dykning.

• Workshops er afholdt, og instruktører er blevet uddannet i henhold til CMAS' standarder.

• Målet er at gøre dykning tilgængelig for alle.

Arrangementer og udfordringer

• Flere arrangementer er gennemført, men nogle måtte aflyses pga. lav tilslutning.

• Sommerlejren havde rekord lavt deltagerantal trods jubilæum - nyt format prøves i år.

Internationalt arbejde

• Aktiv deltagelse i CMAS, CMAS Europe og EUF:

o Fokus på sport, bæredygtighed, SND, og globale dykkerregler.

o Danmark har udtrykt kritik og sagt nej til værtskab for EM i UV-rugby pga. urimelige
krav.

o Deltagelse i nordisk samarbejde, herunder fælles SNO-projekter og
fridykkerkonkurrencer.

Bestyrelsens arbejde og udvikling

• Bestyrelsen arbejder nu mere strategisk og holder primært onlinemøder.

• Nye medlemmer udefra har givet friske perspektiver.

• Tak til afgående medlemmer, især Jens Næsted, for stor indsats.

• Samarbejde med Idrættens Kompetencecenter (IKC) og udviklingskonsulenten Nicolai
fungerer godt.

Afslutning

• Stor tak til klubber, frivillige og ansatte for indsatsen i 2024.

• Forbundet står klar til at hjælpe, og der er optimisme for et stærkt 2025.
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Hyldest til Claus Nielsen fra Slagelse dykkerklub - 9 æresmedlem af DSF

Ingen bemærkninger- beretning godkendt

3. Udvalgenes årsberetning

Maria Poulsen Jeppesen Formand undervandsrugby udvalget.

Vil bare sige tak til Jesper og Nicolai i denne her proces som undervandsrugby udvalget har haft
med CMAS fordi det ikke har været en nem proces at sige nej til EM. Tak for støtten og
opbakningen fra jer og bestyrelsen. Vi håber at vi i fremtiden kan afholde et EM eller et VM.

Mikkel Noe-Nygaard Fotoudvalget

Udvalget består af Rune Platz og Thomas Bang, tidligere har vi også haft Morten Bjørn med fra
København men han har valgt at lægge sine kræfter i Sportsdykkeren i stedet for.

Så lige nu er vi 3 medlemmer og arbejder på at få flere frivillige ind.

Vi prøver at tilrettelægge vores udvalgsarbejde så det er i overensstemmelse med vores
forbundsstrategi, og det gør vi især gennem ved at gøre os synlige på de sociale medier, direct mail
og så også gennem sportsdykkeren.

Sidste år holdt vi vores ilddåb som udvalg ved DM i undervandsfoto i Århus med 30 deltagere, og
det var vi tilfredse med. langt de fleste af deltagere nævnte at de gerne vil være med igen næste
år. Som nyt koncept i det her DM prøver vi at komme ud til klubberne så vi engageret de lokale
klubber som frivillige kræfter og også for at blive mere synlige.

Vi har introduceret Danish Open, hvor vi inviterer ikke DSF medlemmer ind og deltage på lige fod
med dem som er DSF medlemmer.

Vi har også et tæt samarbejde med de andre nordiske fotoudvalg og har sidste år udviklet et nyt
regelsæt for nordiske mesterskaber i foto som gør det væsentlig lettere både som deltager at
sende billeder ind men også som arrangør at bedømme billederne.

Vi arbejder på at udvikle et CMAS 1-stjernet foto kursus, som vi har sat en deadline til oktober.

Vi snakker også med ungdomsudvalget og har for nogle midler købt noget lånegrej, nogle simple
kameraer og vandtæt grej at pakke det ind i som vi godt kunne tænke os at få skubbe ud til nogle
unge mennesker.
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Tak til alle de danske medlemmer som har deltaget i DM og tak til hele forbundet.

Peter Hwan Lajgaard Formand Marinarkæologisk udvalg

Vi er også relativt nystartet udvalg. Vi har været i gang i små 2 år nu. Vi har haft en fantastisk år, vi
har gennemført for første gang i 12 år, 2 kurser marinarkæologiske grundkurser. Et på Sjælland og
et i Jylland. Vi har udstedet ikke mindre end 34 certifikater- det er vi meget stolte af.

Vi har et fantastisk samarbejde med de 3 danske museer som er involveret i Marinarkæologi.

Vi afholder et marinarkæologisk grundkursus i år, det bliver afholdt i Sydjylland - så snart vi har
datoen på plads bliver denne meldt ud.

Der vil henover i år blive afholdt en række forskellige arrangementer, med museerne.

Vi har i vores udvalg allerede nogle uformelle kontrakter til Sverige og Tyskland som også har
marinarkæologisk udvalg, og vil i efteråret invitere dem med til nogle af vores mere uformelle
aktiviteter.

Vi har desværre måtte sige farvel til et af vores medlemmer, så vi mangler et medlem fra østsiden
af Storebælt.

Tak for opbakningen sidste år og vi foresætter igen i år.

Brian Nielsen Ungdomsudvalget

Vi havde en fantastisk sommerlejr sidste år, der var mange der støttede op omkring vores SO-års
jubilæum. Det var dog også det år med færrest deltagerantal og det er vi selvfølgelig kede af, og vi
har gjort hvad vi kan for at ændre lidt på vores koncept. Vi har flyttet sommerlejren fra uge 27 til
uge 28 det har været en logistisk ting der har gjort at vi har flyttet den.

Vi prøver også som noget nyt i år at lave noget apparat dykning så det ikke kun bliver snorkel. Vi
har lavet noget materiale hvordan vi vil gribe det an.

Jeg vil gerne opfordre alle klubber til at sende deres unge mennesker til vores sommerlejr, jeg ved
fra Nicolai at der er ca. 600 medlemmer som er under 18 år, så afsted med dem.

Vi glæder os til samarbejdet med fotoudvalget til vores kommende sommerlejr.
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Nikolaj Vesterløkke Teknisk Udvalg

Vi er i den mærkelige situation at vi stadig er uden formand, så hvis nogle kender nogle så sig til.

Vi har en udfordring i øjeblikket, vi har været nødt til at ændre vores instruktørkursus format.
Tidligere kørte det 2 weekender om året, vi skulle have et hvis antal deltager for at gennemføre det
rent økonomisk men har manglet deltagere og har derfor mange gange måtte aflyse dem.

Vi er godt i gang med det nye format, vi arbejder på det. Vi vil derfor gerne have lidt støtte og
tålmodighed fra klubberne mens vi arbejder med dette nye format og at klubberne skal give dette
nye format en chance.

Jeg er ikke enig i det formanden siger i sin beretning omkring ISO. Du nævnte at bestyrelsens
indgangsvinkel for ISO det er for at være klar hvis der skal komme lovgivning på området. Men jeg
siger at man ikke vælger ISO for at straffe sig selv, men for at forbedre kvaliteten af de ting man går
og laver. Så set med teknisk udvalgs øjne så bruger vi ISO for at have nogle gode faste procedurer
for hvordan vi kvalitet sikre vores uddannelse. Lige nu er det kun en lille håndfuld af vores kurser
som er ISO kvalificeret men i min optik så bør alle kurser i forbundet følge samme retningslinjer for
hvordan vi kvalitet sikrer vores uddannelser. Det vil sige at når nu vi laver nogle gode
uddannelsesbeskrivelser og læringsplaner, så har vi også kontrolskemaer til at sikre sig at man får
tingene igennem. Man skal også have en opfølgning, efterfølgende når man har sendtrekvisionen
ind til forbundet, så skriver de ud til kursisten om de har modtaget den undervisning, de har
skrevet under på. Det bør ikke kun være en 3-4 uddannelser, det bør være samtlige uddannelser i
forbundet, der gør dette så vi får den feedback, så vi kan hæve kvaliteten.

Nu var jeg som sagt ansvarlig for det her årligt sidste gang og jeg fik også det her spørgsmål, jamen
hvis ikke har kommentarer eller lignede fra jeres kursister, fordi når man uddanner 301-stjernet, så
er det statistisk umuligt ikke at have en eneste klage og det er også her vi står med en udfordring i
forhold til næste gang, fordi nu har den stået i vores rapport de sidste tre gange altså over 15 år. At
vi skal have et kvalitetssikringsprogram som gør at vi kan følge op på det.

Bemærkninger til udvalgene

Andreas Rudbæk Formand for Haderslev Dykkerklub

Det gør mit gamle CMAS hjerte rigtig ondt at vi hjemme i klubben har 2 som gerne vil være CMAS
2-stjernet instruktør men tiden er ikke til det. Man laver om på de uddannelser hele tiden eller
man bliver ikke færdige med dem. Og på et eller tidspunkt har vi ikke nogen i klubberne der kan
lave 3-stjernet dykkere, og så dør klubberne og det gør forbundet også. Så vi skal få vendt det her.

Carl E. Tonhjem Næstformand DSF

Carl tog ordet og supplerede Nicolai i diskussionen om instruktøruddannelsen. Han fremhævede,
at det nu er mere overskueligt end tidligere, da instruktøruddannelsen er samlet på en fast
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weekend hvert år. Tidligere strakte den sig over to weekender, så denne ændring har gjort
processen mere fleksibel. Denne struktur gælder både for en-stjernet uddannelse, to-stjernet
uddannelse og crossover-forløb (for personer med baggrund fra f.eks. RADI eller SSI).

Noget af arbejdet er blevet lettere, og der er bedre muligheder for at tilpasse sig. Han påpegede
dog, at instruktøruddannelsen fortsat kræver stor indsats og engagement. Der lægges vægt på
højere kvalitet og bedre socialt samspil blandt deltagerne - eksempelvis via videoopkald og
erfaringsudveksling. Det er vigtigt, at man lærer hinanden at kende i processen.

Carl understregede, at alle kan ansøge om at deltage i instruktøruddannelsen. Der er ikke tale om
udelukkelse eller modstand mod nye deltagere. Dog tager det lidt længere tid at gennemføre,
hvilket giver en vis fleksibilitet.

Han roste det store arbejde, der bliver gjort i TU (teknisk udvalg), og påpegede, at det er en
udfordring at finde folk nok til at løfte opgaverne. Der er behov for, at flere engagerer sig i
udvalgsarbejdet.

Afslutningsvis nævnte Carl vigtigheden af samarbejde - både på tværs af ungdomsudvalget,
sommerlejren og MAU. Han sluttede med en opfordring til at engagere sig, både som unge og som
erfarne medlemmer. Der er brug for nye kræfter, og det skal ikke kun være "de samme gamle", der
driver det hele.
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3. Revideret regnskab fremlægges

v/Økonomiansvarlig Jens Næsted

Regnskabet for 2024 blev gennemgået.

Der var ingen kommentarer eller spørgsmål til regnskabet.

Regnskabet blev godkendt.

4. Budget fremlægges

v/Økonomiansvarlig Jens Næsted

Budgettet for 2025 blev gennemgået.

Andreas Dykanden

Forholdet mellem de administrative og personaleudgifter i budgettet, hvordan kan de være at de
er vendt om - summen bliver stort set det samme men personaleudgifter falder og
administrationsudgifterne stiger

Jens Næsted

Hvis jeg forstår spørgsmålet rigtigt, så er det fordi, vi har skiftet til at have vores administration til
IKC hvor vi betaler på timebasis. Så vi betaler kun for de timer, som IKC reelt bruger på os. Så derfor
har vi en meget lav omkostning på vores administration i forhold til den service, vi får ud af det.

Budgettet blev godkendt.
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5. Valg af revisorer

Revisor der benyttes af IKC som del af vores aftale. - Enstemmigt godkendt

6. Anmeldte sager

Der var ingen anmeldte sager.

7. Valg til Appeludvalget

• Allan Neibjerg - Enstemmigt valgt
• Claus Nielsen - Enstemmigt valgt
• Jens Næsted - Enstemmigt valgt

8. Valg til bestyrelsen

• Næstformand for 2 år- Carl E. Ton hjem - villig til genvalg - Enstemmigt valgt
• Bestyrelsesmedlem for 2 år- Tobias Pinndal - villig til genvalg - Enstemmigt valgt
• Bestyrelsesmedlem for 2 år- Pia Friis - Enstemmigt valgt
• Økonomiansvarlig for 2 år- Henrik Sværke- Enstemmigt valgt
• Suppleant for 1 år - Christian Olesen - Enstemmigt valgt
• Suppleant for 1 år - Jens Holm - Enstemmigt valgt

9. Evt.

Nicolai Kehling udviklingskonsulenten fremlagde strategien for 2026-2029 - man kan læse mere
om strategien her - Strategi 2026 - 2029

Spørgsmål til strategien:

Martin Formanden for Biologiudvalget,

Vi har haft massere forsøg på at lave kurser & aktiviteter laver vi jo men vi mangler jer ude i
klubberne. Vi mangler tilmeldinger fra klubberne og når jeg så snakker med folk rundt omkring, er
der interesse men hvorfor er folk så ikke tilmeldt kurserne.

Andreas Dykanden,

Vi er blevet glade for Tailor og du Nicolai/sekretariatet har været hurtig til at svare så det er dejligt.
Vi kunne godt arbejde med antal af medlemmer der kan ses på siden uden at man skal udfolde.

Der er også en ting vedr. betaling af faktura, jeg har svært ved at finde fakturaen i Tailor og vi har
ikke dankort, så skal betale via. Banken. Det ville være rart at når man skal betale, at bare trykker
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og så kommer PDF filen med fakturaen frem og den kan man så printe ud til sit regnskab og så står
der betalingsmetode.

En sidste ting, jeg havde et medlem som var i Thailand hen over jul og nytår, og de ville have et
printet certifikat som bevis. Og vores skæringsdato hedder 31.12 og der skal jeg så få det til at
passe - kan vi på en eller anden måde få en måneds overlap så vi ikke ender i disse situationer
igen.

ingen yderlige kommentarer eller bemærkninger.

Formanden Jesper

Vi har en publikation sportsdykkeren, og det er et emne vi har oppe på bestyrelsesmøder en gang i
mellem for at finde ud af om det er det rigtige format vi har gang i. Vi tog en beslutning for nogle
år siden, mange ville gerne have et trykt magasin men det kunne ikke hænge sammen økonomisk
og derfor tog vi den beslutning at hyre en professionel redaktør som 4 gange årligt laver et magasin
som ligger online. Det har været en udfordring for vores redaktør at indsamle materiale til
sportsdykkeren især når det gælder hvad der sker i forbundet, udvalgene og klubberne.

Jeg kunne godt tænke mig høre om det format vi har nu, er noget vi skal køre videre med eller om
der er andre bud på hvordan det skal se ud fremadrettet. I vores vedtægter står der at vi skal 4
gange årligt sende en form for publikation ud til medlemmerne - der står ikke noget om at skal
være et skriftligt magasin - der skal være sendes noget ud 4 gange årligt. Der kommer ikke til at ske
ændring i år da, budgettet er godkendt men mere så vi er forberedte til næste år.

Mikkel Noe Fotoudvalget,

Kan i komme med nogle data omkring sportsdykkeren, altså hvor mange åbner det og hvor mange
læser det osv. Fordi hvis ikke folk læser det, så kan vi lige så godt lægge det på hjemmesiden 4
gange om året.

Formanden Jesper,

Det vi ved er at når mailene kommer ud så klikker folk på det, jeg kan ikke huske tallene, men den
er høj i forhold til andet der bliver sendt ud. Men om den bliver læst ved jeg ikke, kan være at folk
kun klikker, men ikke læser.

Der vil komme en spørgeundersøgelse ud omkring dette, så man kan få nogle præcise tal på det.

Vi arbejder videre med det.

Der blev snakket lidt frem og tilbage omkring ny hjemmeside og Nicolai udviklingskonsulenten
fortalte at han sidder i en arbejdsgruppe med DIF, hvor de er i gang med at undersøge med andre
forbund om at få lavet en fællesplatform.
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Formanden Jesper- Farvel til Jens & Jesper fra bestyrelsen.

Referent Emma Maria Henriksen
Thrane
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